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La unua kunveno de la Espe-
ranto-grupo en Hamiltono, On-
tario 

Tiffany Antopolski, Trevor 
Brown, Janusz Sulżycki kaj 
Michael Mallon  

Estimataj Kanadaj gesamideanoj 

 

Jen (sube) laborloko por plibonigi mal-
netaĵ ojn por la Kanada Antologio.  

Se vi deziras helpi, bonvolu legi la 
tekstojn kaj sendi al  

wallydutemple@telus.net  

eventualajn proponojn por plibonigo.  

 

http://wallydutemple.com/wp/wp-
admin/edit.php 

NOVAJ OJ PRI KANADO 
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La estraron de KEA nun konsistigas la jenaj personoj: 

Paul Hopkins (prezidanto), Mateo Chisholm (sekretario), Raymond 
Brisebois (kasisto), Tamara Koziej-Lévesque, Ĵenja Amis, Andrew Sly, Bob 
Williamson kaj Geoffrey Greatrex (vicprezidanto). 

En la venontaj numeroj de Lumo sendube sin prezentos, iom post iom, la 
estraranoj; iujn legantoj jam konos. Necesas substreki la grandan ŝuldon, 
kiun devas KEA al la ĵus eksiĝinta sekretario Ken Price, kiu multjare forte 
laboris por nia asocio. Mateo Chisholm, pri kies agado oni jam povis legi 
en la lasta numero, jam ekagas en sia nova rolo: vidu la sekvan paĝon. La 
estraro strebas renkontiĝi pli-malpli ĉiumonate per Skype kunsido. 

LA ESTRARO DE KEA EKAGADAS 
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KEA deziras daŭre subteni la partoprenon de 
kanadanoj en internaciaj aranĝoj: vidu la 
anoncon, p.27, pri stipendioj. 

Oni ankaŭ laboras por pretigi antologion de 
kanada literaturo: vidu la anoncon, p.5. 

Jed Meltzer ĵus elektiĝis kiel kunordiganto de 
junulaj aferoj por KEA. Se vi estas junulo en 
Kanado, kaj deziras informiĝi pri junulara 
agado, bonvolu kontakti l in ĉe 
jedmeltzer@gmail.com . 

 

LA ESTRARO DE KEA 

EKAGADAS 
KEA nun kreis PayPal- 

konton, por ke tiamaniere 

oni povu alig i kaj donaci al 

la asocio. 

Oni renovigis la Facebook-

pag on de kanada 

komunumo de 

Esperantistoj en Kanado 

(‘Esperanto en Kanado’). 

Vidu p.38 por pli da detaloj 

pri Facebook kaj 

Esperanto en Kanado. 

Novaĵ oj pri KEA 
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VIKTORIA ESPERANTO-
KLUBO FESTAS 

Je la 12a de decembro la membraro kunvenis 

en la c arma ligna domo de Wally kaj Olga du 

Temple. Ni havis tri kialojn kunesti. Unue, ni 

festis Zamen-

hof-tagon (jes, 

tri tagojn an-

tau  la vera ta-

go). Due, ni an-

kau  festis la 

naskig tagon de 

Ralph Gonyea, longtempa Esperantisto kaj klubmembro, kiu 

bons ance naskig is je la 15a de decembro, simile al Zamenhof.  

 

Sed nun la tria kialo meritis c ampanon!!! Ni havis alian oka-

zon gratuli Ralph!!!  

 

Ralph Gonyea kun sia edzino Val  
 

Wally du Temple mal-
fermas  ĉampanbotelon  
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Li edzig is antau nelonge kaj li venis kun sia agrabla edzino, Val, kiu translog ig is c i tien 

antau  kelkaj jaroj de Ontario. Ĉ i tio inspiris al Wally malfermi c ampanbotelon, kio okazis 

kun bruo kaj s au mo, kaj ni dronigis ilin per felic a ridado kaj oceano da bondeziroj. 

La paro, Val kaj Ralph, Susan Ellis, Lottie 
Ericson, Erik Pedersen, Ethel Sabbath, 
Olga du Temple, Richard Menegozzo  
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Nekrologo de Kim Keeble 

 

En oktobro 2015 mortis en sia lito Dorothy E. 
‘Kim’ Keeble (1925.06.10 - 2015.10.27), 
honora membro de KEA. 

Dum multaj jaroj, Kim partoprenis esperan-
tistajn agadojn en Nov-Skotio kaj, antau  30 
jaroj, en Brita Kolumbio. S i c eestis Univer-
salajn Kongresojn en Vankuvero (1984) kaj 
Havano (1990). S i korespondadis kun 
samideanoj c irkau  la mondo, kaj restis UEA-
delegito por Dartmouth (Nov-Skotio). S i ko-
nis multajn esperantistojn tra Kanado kaj 
Usono. En 2001, la Kanada Esperanto-Asocio 
(KEA) nomis s in Honora Membro. Dau ra 
membro de la Internacia Ligo de Esperan-
tistaj Instruistoj (ILEI), s i c efe interesig is pri 
la instruado de Esperanto. Multajn eklernan-
tojn s i zorge gvidis g is sukceso tra la malnova 
perpos ta kurso. Dum jaroj s i volontulis en lo-
kaj lernejoj por instrui gestudantojn pri Es-
peranto, kaj s i multe fieris pri la sukcesintoj. 
G is la morto, s i instruis infanojn de geamikoj 
pri nia lingvo. Ni c iuj multe sentos la mankon 
de s i. 

Noto de la redaktoro: oni elektis Kim al la 
‘panteono’ de edukado.net pro ŝia nelacigebla 
instrua agado. Mi ĉiam konservos belajn mem-
orojn de Kim, kiun mi konis dum mi loĝis en 
Nov-Skotio je la komenco de la jarcento. 
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Malapero de Esperanto-klubo 

en Vankuvero 

 

Bruce Arthur 

 
Vankuvero estas la plej granda kanada urbo 

sen Esperanto-rondo. Estis rondo tie, sed g i 

malaperis. Kial? 

 

Per korespondado kun Wally du Temple de 

North Saanich (Brita Kolumbio), mi lernis ke 

estis vankuvera Esperanto-societo. La 

societo havis almenau  kelkajn membrojn, el 

kiuj la plej aktiva estis Brian Kaneen. Mi 

trovis artikolon pri la vivo de Brian Kaneen 

(verkitan de Mark Fettes) kaj tiu artikolo 

donis pliajn informojn. (NdlR : Mark aperigis 

nekrologon en Lumo 2012/1, 26-7). 

 

Brian Kaneen log is Vankuveron ekde 1965 

kaj aktivis en la vankuvera Esperanto-societo 

dum la sekvaj jardekoj, kiel la sekretario kaj 

poste kiel la prezidanto. Li organizis  kaj 

gvidis multajn Esperanto-kursojn. En 1984 

Vankuvero gastigis la UK-on kaj Brian 

Kaneen helpis pri tio. (G is nun, Vankuvero 

estas la ununura kanada urbo kiu gastigis UK

-on). En sekvaj jaroj, la vankuvera Esperanto

-societo plu funkciis—membroj kunsidis por 

konversacii per Esperanto. La societo ankau  

havis tre bonan retpag aron informric an. 

 

Tamen en 2012 Brian Kaneen mortis. 

Kvankam aliaj membroj restis, la klubo c esis 

funkcii. Ankau  la retpag aro malaperis. 

 

Mi esperis ricevi la pensojn de eksmembroj 

de la vankuvera Esperanto-societo. Tial mi 

skribis leterojn al la tri  vankuveranoj en la 

membrolisto de KEA de 2014. Sed neniu 

respondis. Supozeble ili ne havis tempon au  

eble intereson. Vers ajne pro la sama kialo ili 

ne dau rigis la societon. 
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Entuziasmuloj lastatempe starigis Esperanto-rondojn en Saguenay, Hamilton, kaj Kitchener. 

Espereble iam iuj faros simile en Vankuvero. 

Mi estas Steven Horvath kaj KEA min pe-
tis verki artikolon pri miaj spertoj je la 
dulanda kongreso, kiu okazis en Detrojto, 
Mic igano. Mi s atus danki al KEA pro g ia 
helpo por permesi al mi partopreni la 
kongreson. 
La kongreso okazis c e la universitato 
Wayne State. Kvankam la universitato ne 
estis mars e atingebla de la urbocentro, g i 
konvene estis lokita malfore de la inter-
nacia instituto kie la plimulto de la even-
toj okazis, kaj oportune por la log ejo, Es-
perantistoj uzis unu el la dormejoj, kie ni 
havis komfortajn litojn kaj individuajn 
necesejojn. 
Mia alveno je vendredo posttagmeze do-
nis al mi la eblecon viziti la instituton por 

saluti la Estraron, kiu kunvenis tie. Poste, 
ni havis socian vesperon en la dormejo, 
kie mi renkontis novajn personojn kaj 
vidis familiarajn vizag ojn. 
La kongreso en Detrojto ekis je sabato 
kiam Orlando Raola malfermis la kongre-
son kaj c iuj Esperantaj kluboj donis siajn 
salutojn. Inter la kanadaj kluboj estis la 
Kalgaria Esperanto-Societo, Esperanto-
Londono, kaj la Esperanto-Societo Kebe-
kia, kaj KEA. 
La plej grava temo por kanadanoj estis ke 
la Universala Kongreso de Esperanto ne 
okazos en Montrealo en 2017. Sed KEA 
sendis la peton al Esperanto-USA, kiu 
konsentas doni sian subtenon por ke 
Montrealo rekandidatig u por la UK en 
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2019. La estraro proponis ke la venonta 
kongreso okazu en Miami, kaj NASK oka-
zu samtempe por permesi al pli da ho-
moj partopreni; ankau  ke la kongreso 
post Miami okazu en la okci-
denta flanko de la 

lando.  
Sinjoro Raola indikadis, ke li 
esperas ke la estrari de Esperanto-USA 
malkreskos al 3 personoj. Post la solena 
malfermo, iuj kongresanoj vizitis la mu-
zeon de historio, kiu estis trovebla en la 
sama strato kiel la internacia instituto.  
 
La muzeo estis tre interesa, en kiu mon-
trig is la historio de Detrojto. 

Post la tagmang o, KEA aferkonsidis. Oni 
diskutis pri la fakto ke Montrealo dekla-
ris sian intencon gastigi la Universalan 
Kongreson en 2019. Joel Amis dau ros 
kiel administranto de KEA. Ankau  la 

estraro de KEA deklaris ke 
stipendiojn oni donis al 

Kamila Koziej-
Le vesque kaj mi 
(Steven Horvath) 
por partopreni kon-
gresojn. Kamila par-

tonprenis la UK-n en 
Lillo kaj NASK, kaj mi 

partonprenis la dulandan 
kongreson; Ĉonstance Koziej ankau  

ricevis stipendion por c eesti NASK kaj la 
komunan kongreson. Ni parolis pri la fa-
kto ke nia retejo ne bone funkcias. Ni an-
kau  deklaris ke ni havas la plej grandan 
esperantan bibliotekon en Nord Ameri-
ko. Ni diskutis kiel funkcios nia bibliote-
ko, kaj ni trovis ke eble g i devos funkcii 

Steven Horvath, 
Sinĝeno Karpp, 
Tamara Koziej 
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alimaniere, c ar niaj membroj estas 
dissemitaj tra la dua plej granda 
lando en la mondo. 
 
Dum sabata posttagmezo ni rondiris 
la au tofabrikon Ford Piquette, kie 
Ford konstruis la unuajn Model T. G i 
certe estis interesa por vidi kiel De-
trojto famig is kaj kiel la au toindus-
trio ekis. 
 
Post vespermang o ni revenis al la 
internacia instituto por spekti 
sendependan filmon tradukitan en Esperanton de unu el niaj esperantistoj. Danny 
Johnson Saves the World estas nigra kaj blanka filmo kreita en 2015, kiu montras 
kiel juna knabo nomita Danny Johnson savas la mondon de malbonaj 
ekstermonduloj. Poste, ni au dis kelkajn originalajn amerikajn historiojn. 
 
Dimanc an matenon, post matenmang o, unu el la membroj de Esperanto-USA pre-
legis pri paco en la Sankta Lando. Post tio, Tamara Ne Amara min demandis, c u mi 
s atus modelig i por s i. Mi ne sciis kion tio postulus, sed mi tamen konsentis. Ni 
c irkau mars is la apudan kvartalon, kie s i min petis pozi por bildoj, kie mi mang as 
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florojn. Finfine, Tamara volis fari bildojn de KEA membro por uzi en sia 
prelego, kiun s i faros la venontan tagon. 
 
Posttagmeze, grupo da partoprenantoj vizitis la Heidelberg-Projekton. La 
Heidelberg-Projekto estas strato en Detrojto, kiu nomig as Heidelberg. La 
projekto kreig is en 1986 kiam Detrojto spertis grandskalan senlaborecon 
kaj multe da domoj en Heidelberg street forlasig is. Artisto nomata Tyree 
Guyton transformis la domojn en arton. Multe de la gazonaroj enhavas aĵ ojn, 
kiujn personoj normale konsiderus fatraso, kiun li arang is kiel arton moder-
nan. 
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Raporto pri vojaĝoj en somero 2015 

per stipendio de KEA 

 

Kamila Koziej-Lévêque  

 

Por memorigi vin, mi estas Kamila, 21 jarag a 
ino el Saguenay, Kebekio, kaj mi promesis 
rakonti al vi mian unuan sperton de la UK kaj 
de la IJK de tiu-c i somero ! Nu, mi rakontos al 
vi miajn personajn impresojn — kion mi 
vidis kaj kiel mi vivis mian ‘’enkondukon al 
Esperantujo’’. 

100a Universala Kongreso de Esperanto, 
Lillo, Francio, 25 julio – 1 aǔgusto 

Sabaton matene, en la granda konstruaĵ o de 
Lille Grand Palais, c iuj freneze salutis kaj 
retrovis unu la aliajn el diversaj landoj, tiel 
kortus a familia etoso. Finfine, pli ol 2500 
partoprenantoj c eestis la kongreson, kaj oni 
povis vidi ke multaj personoj alig is surloke, 
lau  iliaj manskribitaj noms ildoj. Lau  la 
kutimo dum UKoj, oni ricevis multe da 
dokumentoj pri la urbo kaj precipe la 
gravegan kongresan libron, kiu klarigas la 

programon kaj aliajn aferojn. Krome, la 
unuafojaj kongresanoj estis invititaj c eesti 
prezenton pri la g enerala funkcio de la UK 
kaj kiel g ui maksimume la semajnon. Do, 
gardante tiun celon en la kapo, kaj volante 
plong i en la esperantan kulturon, mi multe 
c eestis diversajn prelegojn kaj agadojn de la 
programo kaj mi persone analizis g ia 
kompono.  

Unue, estis evidente renkontig oj de oficialaj 
esperantaj organizoj, strukturitaj kaj 
formalaj, precipe pri Esperantujo kaj pri la 
universala lingvo. Tamen, mi miris vidi 
diversajn profesiajn organizojn en 
Esperanto, kiel ekzemple matematikistoj 
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au  ĵ urnalistoj, kiuj profitis de la UK por 
organizi sian c iujaran renkontig on, kaj kiuj 
envolvig as en la socio por s ang oj, au  por 
dividi siajn profesiajn scipovojn en 
Esperanto. Ankau  estis aliaj organizoj au  
individuoj malpli formalaj, 
kiuj prelegis kaj 
dividis diversajn 

s atokupojn kaj 
scipovojn.  

Fakte, divido de konoj estas granda parto de 
la programo kaj multaj programeroj estis 
dedic ataj al g i, kiel la tuttagaj ‘’Internacia 
kongresa universitato’’ kaj ‘’Kleriga lundo’’. 
Ankau  estis diversaj diskutrondoj por 
inters ang i opiniojn kaj spertojn pri  iu ajn 
temo. Evidente, esperantaj kursoj por 

komencantoj kaj progresantoj estis 
proponitaj, au  ankau  enkonduko al francaj 
lingvo kaj kulturo. Finfine, la kultura 
programo estis tre ric a : tre interesa 
libroservo, bonega teatro, diversaj danc-

kursoj, kant-atelieroj,  mojosaj koncertoj 
kaj spektakloj, eventoj ene kaj 

ekstere de la kongresejo, kaj 
la nacia kaj internacia arta 
vesperoj.  

Sed por multe da 
programeroj, ekz. 
miaj progresantaj 
kursoj, kiujn mi c iam 
maltrafis, oni vere 
devis rapidig i c ar ofte, 

la lokoj estis plenplenaj 
kaj oni ne povis eniri! Same 

por la tuttagaj ekskursoj 
merkrede, kiam homoj iris interalie 

memori la unuan Internacian kongreson de 
Esperanto. Tamen mi ne mendis ekskursojn 
nek en UK nek poste, en IJK. Anstatau e, mi 
partoprenis kun aliaj gejunuloj ekskurson en 
parkon, kiu estis organizita surloke. Fakte, 
rande de la oficiala programo estis iu amuza 
sistemo de afis oj kaj de agadoj organizitaj 

Dancemuloj en 
la halo de la 
kongresejo 
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per buŝ-al-oreloj, per kiuj gejunuloj organizis 
apartajn vesperojn, dum aliaj partoprenantoj 
reklamis siajn proprajn agadojn aldonitajn al la 
programo. Do, post tiu ĉi UK, mi konkludis ke 
fakte, ĉiuj kreas sian personan universalan 
Kongreson kaj amuziĝas, riĉiĝas kaj 
interŝanĝas laǔ sia propra volo.  

71a Internacia Junulara Kon-

greso, Wiesbadeno, 2 – 9 aǔgusto 
 

Havanta nur la tempon por 
trapasi la landojn, mi alvenis 
al IJK di-
manĉon 
vespere 
kaj mi 
tuj ri-
markis 
la tre 
junan, 
malfor-
malan 
kaj malstreĉiĝan etoson, kiam 

ĉiuj jam havis bieron en la mano. Fakte, la 
kongresejo koncentriĝis en unu loko: ĝi estis 
kiel granda simpatia esperanta vilaĝo, kiu en-
havas ĉambrojn kaj tendlokojn, manĝejon, 
prelegajn kaj atelierajn klasejojn, grandan ter-
enon, trinkejon, diskejon, gufujon, libroservon 
kaj kinejon. Tiun etoson aldonitan al la ripozi-
gaj, varmegaj tagoj, mi vere ĝuis dum la IJK, 
kaj mi partoprenis malpli da prelegoj ol dum la 
UK, sed mi renkontis ege mojosajn personojn.  

Partoprenantoj 
en la 71a IJK 
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La konsisto de la programo estis simila al tiu de 
UK, kaj la temo, pri tutmonda justeco, estis vere 
interesa kaj aktuala propono. Kiam mi pripensis 
pri la esperanta movado, kaj eĉ kiam mi vidis 
Esperantujon, mi havis tiun demandon: ĉu 
homoj, kiuj interesiĝas pri Esperanto, esperan-
tistoj, apriore estas personoj kiuj zorgas pri 
tutmonda justeco, kiuj envolviĝas kaj agas en 

sia komunumo? Ŝajnas ke 
jes! 

 

La programo estis plena 
je agadoj pri novaj, 
modernaj paradigmoj, 
konceptoj kaj aranĝoj, kaj 
ĝenerale, la pripensoj es-
tis tre interesaj, tre 
kritikaj. Homoj tie havas 
tiun volon por ĝustigi 
maljustecojn, eĉ en la 
movado mem : la junula-
raj esperantistaj organizoj 
levis la punkton de la rifu-
zo de vizoj al esperantistaj 

junuloj el afrikaj landoj kaj proponis organizi iun 
venontan IJKn en Afriko, aǔ ankaǔ ekagis por 
investi en siaj ekzistantaj programoj de espe-
ranta lernado. En la IJK mem estis aranĝoj por 
veganoj kaj vegetaranoj, kontraǔdiskriminacia 
teamo kaj tabulo por kritikoj ĉe la fino de la 
kongreso. Cetere, la programo enhavis multe 
da prelegoj pri temoj, kiuj ege interesas min, 
kiel feminismo, GLAT komunumo kaj neduumaj 
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genroj, kaj mi lernis multe dum tiuj prelegoj!  

Krome homoj multe interŝanĝis siajn konojn, 
ŝatokupojn kaj scipovojn, ofte pli-malpli junaj 
fenomenoj, ekzemple geokaŝado, ‘’braceletoj 
de amikeco’’, aǔ eĉ mia propra prelego pri la 
retmovado ‘’Homoj de…’’ (ekzemple, Humans 
of New York sur Facebooko). Kompreneble, la 
kultura programo estis ankaǔ tre riĉa, plena je 
manartaĵaj, dancaj, kantaj kaj instrumentaj at-
elieroj aǔ da mojosaj koncertoj.  

Ni ankaǔ eliris la kongresejon por prezenti ni-
ajn diversajn landojn al la enloĝantoj de Wies-

badeno, kaj korege invitis ilin interesiĝi pri la 
internacia lingvo. Kaj kompreneble, pro la trin-
kejo kaj la diskejo, oni povas diri ke esperan-
tistoj estas ege festemaj homoj! Oni multe 
dancas, kantas, drinkas, babilas esperante, eĉ 
la ludoj enhavas esperantajn referencojn.  

Aliflanke, mi rimarkis ankaǔ afiŝojn pri IJS, la 
Internacia Junulara Semajno kiu estis organ-
izita tuj post la IJK, kaj dum diversaj 
interŝanĝoj, mi malkovris ke ekzistas ege diver-
saj manieroj uzi Esperanton, implikĝi aǔ labori 
en la movado kaj  vojaĝi nur per esperantaj 
renkontiĝoj. Do mi miris kaj ĝojis ke homoj 
ankaǔ renkontiĝas post la UK kaj la IJK, ke ili 
plene vivas esperante. Nu, post tiu ĉi dua 
semajno de plonĝo en Esperantujo, mi 
konkludis ke la esperanta movado estas kiel 
tute paralela mondo, kompleta, multeflanka 
kaj ege interesa, tamen kiu certe konektiĝas 
kun la realeco de nia mondo kaj kiu serĉas sol-
vojn tra paco, interŝanĝo kaj Humanismo. Do, 
finfine, kiel la kanto de Jonny M, mi volas diri 
dankon al ĉiuj. Mia esperanta sperto estis sim-
ple mojosa. :) 
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Filmfarado en la fokuso 
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Alta Flugo 
 

Oh! Mi umis ĉielen glise preter akraj teraj ligoj 

Kaj dancis ride sur aero per flugiloj brilarĝentaj  

Sunen mi soris kun ondumantaj ĝojoj 

kaj faris milaferojn sur nuboj sunfenditaj  

Preter sonĝoj por vi – pivotis, soris kaj svingis 

Alten en sunbrila silento. Ŝvebante tie 

Mi postsekvis la kriantan venton, kaj ĵetis  

Mian avidan ilon tra etero space ĉie 

Alten, alten la brulantan deliran bluon 

Mi facilgrace pintis la altecon ventfrapitan 

Kie vidis mi nek alaŭdan, nek la aglan flugon 

Kie mi portis menson silentzumantan  

Al alta la netuŝita sankteco de la spaco 

Kaj tuŝetendis manon al Dieca fronto 
Traduko de ‘En  Flandrokampoj’ aperos 
en posta numero. Ĝin prilaboras homoj, 
kiuj pretigas la Kanadan Antologion. 
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Programo de la franca E-
kulturdomo en kastelo Grezi-
ljono: Vidu daŭran agendon en 
http://gresillon.org/agendo 
 
2016-aprilo-10/17: PRINTEM-
PaS, intensivaj kursoj kaj inter-
naciaj KER-ekzamenoj, vidu 
http://gresillon.org/printempas  

ĝ
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NASK kaj Kino-teatro-festo 

denove kune! 
La Nord-Amerika Somera Kursaro (NASK) ankaŭ 
ĉi-jare kunigas la fortojn kun Kino-Teatro-Festo 
kaj invitas vin al unu el la plej elstaraj eventoj en 
Esperantujo! NASK – la plej longdaŭra Esperanto
-kursaro en Norda Ameriko –estas unu el la plej 
gravaj aktivaĵoj subtenataj de ESF. (Esperantic 
Studies Foundation)  Ĝi estas unika kleriga even-
to, kiu altiras lernantojn de ĉiuj lingvoniveloj kaj 
elstarajn Esperanto-instruistojn el la tuta mondo. 

La kursaro en 2016, jam la trian fojon, estos sur 
la bela verda kampuso de la universitato William 
Peace en Raleigh, Nord-Karolino. Same kiel en 
2015, Kino-Teatro-Festo (KTF) okazos samtempe 
kun NASK, tiel ke la partoprenantoj de ambaŭ 
eventoj povu partopreni en la komunaj aktivaĵoj 
kaj vidi la finan produkton de la metiejoj de KTF. 
La plena programo okazos inter la 28-a de junio 

kaj 7-a de julio kaj la mallonga programo inter 
la 28-a de junio kaj 3-a de julio. Estos ankaŭ di-
versaj aliaj aktivecoj: esplorado de muzeoj, butik-
oj kaj restoracioj de la urbo, ĉio en piedira dis-
tanco de la kampuso. Ambaŭ grupoj povos parto-
preni la feston de la 4-a de julio, kun pirotekni-
kaĵoj! 

 Ĉiun jaron oni petas al famaj instruistoj kaj 
movadanoj el la tuta mondo instrui ĉe NASK, kaj 
ankaŭ en 2016 ni ĝojas anonci la stelan instru-
istan teamon! La superan kurson gvidos Bertilo 
Wennergren, membro de la Akademio de Espe-
ranto, la Esperantisto de la Jaro 2006, muzikisto 
kaj la aŭtoro de la Plena Manlibro de Esperanta 
Gramatiko, Detala Gramatiko de Esperan-
to kaj Landoj kaj lingvoj de la mondo. Tim Mor-
ley estos la instruisto de la meznivela kurso. 
Diplomita instruisto de la angla, Tim, interalie, 
gvidis esperantigon de OpenOffice kaj instruas la 
lingvon interrete pere de italki.com (lastatempe, 
lia priesperantuja adaptaĵo la fifama kartlu-
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do Cards Against Humanity furoris en di-
versaj Esperanto-aranĝoj en Eŭropo). Ĵenja 
Bondelid (“Helena” el la videokur-
so Esperanto – Pasporto al la Tuta Mondo) 
gvidos la komencintan kurson. Fondinto de 
la Kino-Teatro-Festo, Ĵenja diplomiĝis pri la 
instruado de Esperanto ĉe la altlernejo 
Principia; ŝi reĝisoras, danckomponas kaj 
prezentas sur loka scenejo en Vaŝingto-
nio. Lee Miller, profesia interpretisto de la 
Usona Signo-Lingvo, gvidos la postbazan 
kurson (Lee estas partoprenanto de la kur-
saro ekde 2000 kaj nun li estas jam delonge 
unu el ĝiaj gvidantoj). Hoss Firooznia, la 
redaktoro de Usona Esperantisto, estos 
helpinstruisto kaj redaktoro de « La NASKa 
Fasko » kaj gvidos eksterkursajn pro-
gramojn. 

La bazaj kostoj por 8-taga NASK/KTF estas 
$760 (USD), por 4 tagoj de NASK/KTF 
$430 se vi aliĝos antaŭ la 15-a de marto 
(poste la prezo altiĝos je $50).Stipendia 
helpo haveblas por plentempaj studentoj 
kaj instruistoj, kaj ankaŭ loĝantoj en 
latinamerikaj landoj.  

Vizitu la retejon  

http://nask.esperantic.org  

por pli da informoj pri NASK 
kaj www.kotofesto.org pri KTF. La aliĝilo 
estas havebla laŭ peto al la administranto 
de la kurso:  

Ellen Eddy, ĉe EDDYELLEN@aol.com. 
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DEZIRAS KORESPONDI 

Mi estas sinjoro Mana N.Brinso, en 

Demokratia Respubliko Kongolando. 

Mi estas lernejestro de nia amata 

lingvo al georfoj ,kies gepatroj estis 

mortigitaj dum la milita perido. 

Mi sukcesis fondi etan lernejon, kie 

dormas dudeko da orfoj. 

Mi ankau  estas terkultivisto . 

Mi ne scias, c u vi esprimus vian 

konsenton por ke ni inters ang u de 

tempo al tempo ideojn.  

Adreso : 

mana.esperanto.brinson@gmail.com  
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